

sierraction!



SierrAction! January / February 2008

sierraction!




As we welcome 2008, Sierra Club would like to remember the hard work and successes of the past year by expressing a special thank you to our volunteers – those who attended rallies and meetings, who organized, wrote letters, and helped with our communications. We also greatly appreciate the generosity of our supporters.

Thanks to you, we can work harder to protect what we treasure the most.

National Board of Sierra Club Canada - [Call for Nominations](#)

No New Approvals

Suncor Refinery




Managing the Tar Sands Boom - It's Time to Stop and Think!

Over 55 organizations, including Sierra Club Canada and Sierra Youth Coalition, have [launched a campaign](#) calling on the Stelmach government to halt new oil sands approvals.

The groups represent

Carbon Pricing

Carbon Pricing




Carbon pricing gains support

The National Round Table on the Environment and the Economy has endorsed [an idea that Sierra Club has been promoting for years](#), in a report stating that deep reductions in greenhouse gas emissions can be achieved by implementing strong carbon emissions

CNSC

Candu Reactor



Nuclear Safety and Political Interference

[Sierra Club Canada has called on Parliament](#) to give the Canadian Nuclear Safety Commission protection from political interference similar to that enjoyed by superior court judges and the auditor general. This in response to the commission president being fired by Natural

environmental, social, conservation, labour, health, treaty rights, forestry, land use, humanitarian, water and economic concerns but are united in their concern about the impact that out-of-control development of the oil sands is having on all areas of the province and beyond.

We need you to add your signature calling for [No New Approvals!](#)

More News

Sierra Club Goes to Court over Tar Sands

[Sierra Club and our partner organizations are in court](#) arguing that the environmental assessment of Imperial Oil's proposed Kearl Tar Sands project was flawed and that the project should be halted until a proper assessment has been completed.

"In terms of greenhouse gas emissions, the Kearl project is like putting 800,000 passenger vehicles on the road," said Stephen Hazell of Sierra Club Canada. "We trust that the court will find that this monstrous contamination of the atmosphere meets the legal test of 'significance'."

Imperial Oil's proposed Kearl Tar Sands operation north of Fort McMurray, Alberta includes an open-pit mine that would strip 200 square kilometres of Boreal Forest and contribute to the devastation of the region's landscape and wildlife.

Carbon Taxes: Shifting the BC Economy into Low Carbon Gear

BC Finance Minister Carole Taylor is "seriously considering" a revenue-neutral carbon tax -- a welcome indication that the promised "climate budget" may soon become a reality.

There is increasing consensus that carbon taxes are a powerful tool in shifting consumption patterns toward low carbon technologies and lifestyles. Carbon taxes are already in place in jurisdictions such as Norway, the United Kingdom and Quebec. How do they work? A tax is placed on the use of fossil

pricing.

Sierra executive director Stephen Hazell observed "It is tremendously significant that the [National Round Table](#)—with its predominantly business membership—has concluded that carbon emissions pricing is essential for Canada to meet its Kyoto targets."

Read the editorial "[Putting a Price on Carbon: An Idea Whose Time Has Come – Again](#)" by Sierra national campaigns director Jean Langlois.

Resources Minister Gary Lunn, for refusing to follow his ministerial directive to reverse a safety ruling.

"The safety of Canadians is threatened when our Nuclear Safety Commission is subject to the kind of bullying the Minister has demonstrated," said Stephen Hazell, executive director of Sierra Club Canada. "Canadians would not accept the federal courts or the auditor general being under the thumb of a Minister, and we certainly should not accept it for something as important as nuclear safety."

Notices

Wedding Bicycle



Are you planning a wedding?

Give heartfelt meaning to your special day by making a donation on behalf of your guests in lieu of traditional wedding favours. It's easy and it's green!

You can tell your guests of the gift you have made in their honour with individual place cards or simply by having the master of ceremonies inform everyone during the speeches. We would be happy to provide some sample wording or some templates to assist you in designing your favour.

fuels according to the amount of greenhouse gases they emit, and prices of goods and services shift accordingly to reflect their contribution to global warming.

Sierra Club BC encourages members and supporters to [contact Minister Taylor](#) and express their support for this essential carbon reduction tool.

Keeping Alberta Nuclear-Free

Dr. Gordon Edwards, a world-renowned expert on nuclear power, was in Alberta for a whirlwind tour of Edmonton and Calgary on January 14-17, 2008.

Dr. Edwards is the president of the Canadian Coalition for Nuclear Responsibility and is a vocal supporter for keeping Alberta nuclear-free. "Nuclear power is too slow, too expensive and, I think, ultimately too risky," Edwards said at a meeting with the editorial board of the *Calgary Herald*. During his short visit, Edwards gave two public presentations and met privately with several MLAs and the Mayor of Edmonton. For more information on nuclear power, click here. www.sierraclub.ca/prairie/nuclear_guide_web.pdf

What Do You Think of Sustainable Packaging in Ontario?

Sierra Club Canada has been chosen to represent citizen-based environmental organizations in Canada at packaging consultations. The other groups chosen were the Alberta Recycling Council and the Canadian Institute for Environmental Law and Policy.

These consultations, intended to find more sustainable methods of packaging, are being organized by the CCME (Canada Council of Ministers of the Environment) meaning the various Provincial Ministers of the Environment from across Canada.

For more information please go here [Extended Producer Responsibility](#)

This current round of consultations which is to focus on retail packaging for consumers and businesses builds upon the highly successful outcome of the CCME's previous foray into packaging, when in the 1990s industry was easily able to cut packaging by 50%, four years ahead of schedule!

Please e-mail both Jim Prentice, Minister of Industry at Prentice.J@parl.gc.ca and John Baird, Minister of Environment at Baird.J@parl.gc.ca and voice your support for sustainable packaging.

For further information please contact Waste Diversion Campaigner, Rod Muir at rodmuir@sympatico.ca. He would also love to receive your input on what constitutes sustainable

While we do not require a minimum donation, we do suggest that couples donate the amount that they would have spent on traditional favours.

For more information, please contact Tania Beriau by [email](#), or by calling toll free at 1-888-8810-4204.

Ontario Volunteer Coordinator Wanted

The Ontario Chapter is looking for a volunteer to fill the role of Ontario Volunteer Coordinator. The position involves welcoming and encouraging Club members to become active volunteers. The Volunteer Coordinator works closely with our campaigners and staff toward the achievement of our conservation goals. If you are interested please email Jamie Kirkpatrick, Chapter Coordinator at ontariochapter@sierraclub.ca

Donate Your Used Conference Phone to the National Office

Because we're an organization with country-wide activity and influence, many of our meetings and training opportunities take place virtually. Can you help?

The National Office is looking for a donated conference phone in good working condition for a small to medium size conference room—specifically a Polycom conference phone. It is starfish-shaped with speakers at every tip.

packaging.

Rabaska LNG Terminal Campaign in Lévis, Quebec

Sierra Club Canada is participating in the campaign against the Rabaska LNG (liquefied natural gas) project in the east Lévis region.

The Quebec Chapter is represented on the executive committee of the new coalition against Rabaska by Marielle Savard. After the impact assessment, a new website will be developed. Sierra Club is responsible for the section on threatened species. On this issue, we are collaborating with Gisèle Lamoureux, a botanist who has won the Order of Canada and the Order of Quebec.

The federal government has not approved the project yet so we still have some time to fight against the project.

Transfer of New Brunswick Crown Lands on the Chopping Block

During public hearings held about New Brunswick's Crown Lands in 2003, Sierra Club - Atlantic Chapter, expressed serious concern about the poor governance of publicly-owned land.

Crown lands constitute roughly one quarter of NB. Legislation in 1992 gave the management of those forests to ten multinational forestry companies, including Bahama-based Irving company, with oversight by the Department of Natural Resources. The balance in the Crown Lands and Forests Act provided for the 40,000 private woodlot owners with the right to "primary source of supply," meaning that the forestry companies were obliged to buy first from the private lands, before they could cut on Crown lands.

In 1992, the woodlot owners lost that right creating an economic downturn in local communities. Not only did the growth of international industry close down half the province's pulp mills, the US market conditions closed down many of the sawmills supplying the 5 multinationals in question. Then, under the guise of helping the industry and preserving jobs, the government allowed companies to "transfer allocations," from one defunct mill to a bigger one further away from the community that would benefit from it.

The Public Lands Campaign was organized to fight this transfer of allocation, with three recommendations:

1. Tie timber allocations to communities. Local forest resources provide the foundation for local economies.
2. Establish a moratorium on logging timber from public land

Please contact Martha at 1-888-810-4204 or marthab@sierraclub.ca.

Sierra in the News

[Sierra Club unhappy with targets for new vehicles](#) - January 17, 2008

[Local issues focus of Sierra group](#) - January 14, 2008

[Wanted: Real cleanup, not a coverup for tar ponds](#) - December 18, 2007

Meetings and Special Days

Outings organized by the Quebec Chapter

The [Quebec Chapter calendar of outings](#), prepared by George Karpat, is now available on our web site.

Upcoming outings:

Sunday Feb 3, Snowshoeing on Mount Algonquin, Lake Placid, N.Y.

Cool Books, Movies and Book marks

Al Gore's Nobel Prize Acceptance Speech

[Here's the link](#) to Al Gore's impressive Nobel lecture on December 10, 2007. (It's a 20-minute video, and the text is there too.)

Unmasking the Global Climate Change Denial Industry

Royal Society in England

allocated to closed mills and immediately halt raw timber exports.

3. Ensure that the harvesting of wood from public lands does not interfere with the ability of private woodlot owners to sell their wood.

To add your voice to those municipalities and businesses who endorse this statement by the Public Lands Campaign, email:

forest@conservationcouncil.ca

To help or for more info about this campaign, see www.acadianforest.ca.

Ontario Chapter Office is now [Bullfrog Powered!](#)

[Bullfrog Power](#)



Bullfrog sources its power exclusively from generators that meet or exceed the federal government's Environmental Choice Program EcoLogo standard

for renewable electricity. Our power comes from clean, emissions-free sources like wind power and low-impact water power instead of carbon-intensive sources like coal and oil.

Thanks to the generous support of the Walter and Duncan Gordon Foundation for funding our switch to renewable power!

lodged an [official complaint with Exxon](#) due to statements made in advertisements denying climate change ("Carbon dioxide, we call it life"). Oil companies are influencing journalists' reporting of climate change.

Stacy Farr



A Good Yarn for Children

Stacey Farr and the Healing Leaves, by Penny Ibbott, 249 pp.

A group of aliens are sent to Earth to help save the planet from ecological disaster. There is no preaching here, just a good yarn that will appeal to children looking for an adventure and not just because the main characters are children. The themes include a lost mother, special powers, a hurt kitten, cool technology – skillfully interwoven into a hard to put down adventure yarn. Thank you Ms. Ibbott – [this book will please both children and educators](#) looking for a good class discussion.

Greening your house or apartment

Tintofgreen.ca is a Canadian site that helps you sort through some of the options available for various more ecologically sensitive options when you are finishing and furnishing your home.

Covering appliances, cleaning products, fixtures, doors and windows, paint, lighting etc. the site points you to places to get more information, or to stores that carry the greener options.

Not a Club Member? Join today to protect the integrity of our ecosystems.

View [previous editions](#) of Sierra Club of Canada's e-newsletter!

For information or comments, please contact cendrineh@sierraclub.ca.

Sierra Club of Canada, 412-1 Nicholas St, Ottawa, ON, K1N 7B7 - 613-241-4611

SierrAction! Janvier / Février 2008

sierraction!



Au début de cette nouvelle année 2008, Sierra Club Canada aimerait souligner le travail et les succès de cette année et remercier tout spécialement nos bénévoles – ceux et celles qui ont participé aux marches et aux réunions, qui ont organisé, qui ont écrit des lettres, qui nous ont aidé avec nos communications. Nous remercions aussi la générosité de ceux et celles qui nous appuient.

Grâce à vous, nous pouvons travailler encore plus fort pour protéger ce que nous tenons le plus au cœur.

[Appel pour les mises en candidature](#) - Conseil d'administration national du Sierra Club Canada

Sables bitumineux	Un prix du carbone	CCSN
Stop Sign	Carbon Pricing	Candu Reactor

Le Sierra Club va en court à propos des sables bitumineux

Le concept d'établir un prix du carbone gagne du soutien

La sécurité nucléaire et l'interférence politique

[Le Sierra Club du Canada a](#)

[Le Sierra Club et nos partenaires sont en court](#) en train de souligner que l'étude d'impact environnemental pour le projet des sables bitumineux Kearl d'Impérial Oil était erronée et que le projet devrait être arrêté jusqu'à ce qu'une étude en bonne et due forme soit complétée.

« En termes d'émissions de gaz à effet de serre, le projet Kearl revient à mettre 800 000 véhicules passagers sur la route, » dit Stephen Hazell du Sierra Club du Canada. « Nous avons confiance que la court établira que cette monstrueuse contamination de l'atmosphère doit faire face au test de 'signification'. »

L'opération des sables bitumineux de Kearl proposée par Imperial Oil au nord de Fort McMurray en Alberta inclut une mine à ciel ouvert qui dépouillerait 200 kilomètres de forêt boréal et contribuerait à la dévastation du paysage et de la nature.

La Table ronde nationale sur l'environnement et l'économie a endossé [l'idée dont le Sierra Club a fait la promotion depuis des années](#), dans un rapport déclarant que de sévères réductions des émissions de gaz à effet de serre peuvent être accomplies en mettant en place des prix forts pour les émissions de carbone.

Le directeur exécutif du Sierra Club, Stephen Hazell, a remarqué : « [C'est énormément significatif](#) que la Table ronde nationale – avec ses membres provenant principalement du monde des affaires – a conclu que l'établissement de prix pour les émissions de carbone est essentiel afin que le Canada atteigne ses objectifs de Kyoto. »

Lisez l'éditorial : « [Mettre un prix sur le carbone : une idée dont l'heure est arrivée – encore](#) » par le directeur des campagnes nationales, Jean Langlois.

[fait appel au parlement](#) afin qu'il protège la Commission canadienne de sûreté nucléaire d'interférence politique de la même façon que le sont les juges de la court supérieur et le vérificateur général. Ceci est en réaction au congédiement de la présidente de la commission par le ministre des ressources naturelles, Gary Lunn, pour avoir refusé d'obéir à la directive ministérielle renversant un jugement sur la sûreté.

« La sûreté des Canadiens est menacée quand notre commission sur la sûreté nucléaire est sujette au genre d'intimidation que le ministre a démontré. » a dit Stephen Hazell, directeur exécutif du Sierra Club du Canada.

« Les Canadiens n'accepteraient pas que les courts fédérales ou que le vérificateur général soit écrasé par un ministre, et nous ne devrions certainement pas l'accepter pour quelque chose aussi important que la sûreté nucléaire. »

Nouvelles des campagnes

Les taxes du carbone : déplacer l'économie de la Colombie Britannique à une vitesse du carbone faible

La ministre des finances de la Colombie Britannique, Carole Taylor, est en train de « considérer sérieusement » une taxe du carbone neutre par rapport au revenu – une indication bienvenue indiquant que le « budget du climat » qui fut promis va peut-être bientôt devenir une réalité.

Il y a un consensus grandissant que les taxes sur le carbone sont un outil puissant afin de modifier les modèles de consommation vers des technologies et des modes de vie à faible émission de gaz à effet de serre. Des taxes du carbone

Avis

Wedding Bicycle



Planifiez-vous une cérémonie de mariage ?

Pour remercier les invités d'avoir fait honneur à votre

sont déjà en place dans des juridictions tel la Norvège, le Royaume-Uni et le Québec. Comment fonctionnent-elles? Une taxe est imposée sur la consommation des carburants fossiles selon la quantité des gaz à effet de serre qu'ils émettent et les prix des produits et services sont décalés en conséquence afin de refléter leur contribution au réchauffement de la planète.

La section régionale de la Colombie Britannique du Sierra Club encourage ses membres et ceux et celles qui nous appuient à [contacter la ministre Taylor](#) et exprimer leur soutien pour cet essentiel outil de réduction du carbone.

S'assurer que l'Alberta reste sans nucléaire

Le docteur Gordon Edwards, un expert de renommée mondiale sur le nucléaire, était en Alberta pour une tournée monstre d'Edmonton et de Calgary du 14 au 17 Janvier 2008. Le Dr Edwards est le président de la Coalition canadienne pour la responsabilité nucléaire et est supporte l'idée de garder l'Alberta libre de l'énergie nucléaire. « L'énergie nucléaire est trop lente, trop dispendieuse et, je crois, ultimement trop risqué. » a déclaré Edwards à une réunion avec le comité éditorial du *Calgary Herald*. Durant sa courte visite, Edwards a donné deux présentations publiques et rencontra en privé plusieurs députés provinciaux ainsi que le maire d'Edmonton. Pour plus amples informations sur l'énergie nucléaire, appuyez ici.

www.sierraclub.ca/prairie/nuclear_guide_web.pdf

Que croyez-vous de l'emballage durable en Ontario?

Sierra Club Canada a été choisi comme organisation environnementale de base pour des consultations sur l'emballage au Canada. Les autres représentants sont l'Alberta Recycling Council, et l'Institut canadien du droit et de la politique de l'environnement.

Ces consultations doivent prendre compte des emballages plus écologique et sont organisées par le Conseil canadien des ministres de l'environnement (CCME), c'est-à-dire les ministres provinciaux à travers le pays.

Pour plus d'information, veuillez cliquer [ici](#).

Cette série de consultations qui doit se pencher sur l'emballage de la vente au détail est basée sur les résultats fort encourageants des efforts passé du CCME, quand l'industrie a peut couper l'emballage en deux, avec quatre ans d'avance !

Pour faire part de votre soutien à ce sujet, veuillez faire parvenir un message à Jim Prentice Ministre d'Industrie à Prentice.J@parl.gc.ca et à John Baird, Ministre de

union, il est coutume d'offrir un petit cadeau-souvenir. Comme petit cadeau, considérez un don d'hommage de la part de vos invités. C'est facile et écolo.

Vous pouvez faire part à vos invités que vous avez fait ce cadeau en leur honneur, avec une petite carte à chaque place, ou en demandant au maître des cérémonies d'en faire l'annonce pendant les toasts. Nous avons quelques suggestions de texte ou de mise-en-page pour cette annonce, que nous serions ravis de vous envoyer.

Quoique nous n'ayons pas établi un minimum, nous suggérons le montant que le couple aurait dépensé pour ces cadeaux-souvenir traditionnels.

Pour plus d'information, veuillez contacter [Tania Beriau](#), ou appelez sans frais le 1-888-8810-4204.

Coordonateur de bénévoles demandé pour l'Ontario

La Section de l'Ontario demande un bénévole qui pourra agir comme coordonateur/coordonatrice de bénévoles. Il s'agit d'encourager et de faire la bienvenue au membres du Club qui s'intéresse à devenir bénévole. Le coordonateur travaillera avec les responsables de campagnes, et les membres du personnel pour atteindre nos objectifs de conservation. Si cette position vous intéresse, veuillez envoyer un courriel à Jamie Kirkpatrick, [coordonateur de la section](#)

l'Environnement à Baird.J@parl.gc.ca.

Pour plus d'information veuillez contacter Rod Muir, l'activiste au niveau des campagnes sur le détournement des déchets, rodmuir@sympatico.ca. Il aimerait recevoir vos points de vue sur ce qui constitue l'emballage durable.

Projet Rabaska pour un terminal GNL à Lévis, Québec

SCC s'implique dans le dossier contre le projet Rabaska, qui veut installer un terminal d'importation de gaz naturel liquéfié (GNL), dans la région de Lévis Est.

La Section du Québec sera représentée à la nouvelle coalition contre ce projet par Marielle Savard. Suite à la sortie des études d'impact, un nouveau site web sera mis en place. Le Sierra Club est responsable de la section sur les espèces menacées, en collaboration avec Gisèle Lamoureux, une botaniste qui a mérité l'Ordre du Canada et l'Ordre du Québec.

De plus, nous nous relions avec Eco-justice pour examiner les possibilités d'action judiciaire. Le gouvernement fédéral n'a pas encore approuvé le projet et nous avons encore le temps de faire nos démarches.

Le transfert de terres de la Couronne en attente

Lors de débats publics concernant les terres de la Couronne du Nouveau-Brunswick en 2003, le Club Sierra - section régionale du Canada Atlantique a fait entendre son inquiétude concernant la piètre gouvernance de territoires publics.

Les terres de la Couronne constituent environ un quart du Nouveau-Brunswick. Les législations de 1992 octroyèrent la gérance de ces forêts à dix compagnies forestières multinationales, dont Irving (basé aux Bahamas), le tout sous la surveillance du Département des ressources naturelles. L'Acte des terres de la Couronne et des forêts assurait auparavant aux 40 000 propriétaires de terrains forestiers privés le droit à la « source première », ce qui voulait dire que les compagnies forestières étaient obligées d'acheter des propriétaires de terrains privés avant de pouvoir s'aventurer sur les terres de la Couronne.

En 1992, ce droit des propriétaires privés fut révoqué, et un déclin économique s'ensuivit dans plusieurs localités. Non seulement le développement de l'industrie au niveau mondial a-t-il forcé la fermeture de la moitié des usines de pâte et papier de la province, mais les conditions du marché aux États-Unis furent la cause la fermeture de plusieurs scieries au N.-B. qui approvisionnait 5 des multinationales impliquées. Puis, sous la guise qu'il aidait l'industrie et protégeait des emplois, le gouvernement donna le droit aux compagnies de transférer les allocations, en quittant des usines des petites localités pour se

coordonateur de la section a ontariochapter@sierraclub.ca

Faites nous le don de votre téléphone de conférence usagé

En tant qu'organisation qui travaille à travers le pays, d'innombrables de nos réunions se font virtuellement. Seriez-vous capables de nous aider ?

Le Bureau national est à la recherche du don d'un téléphone de conférence usagé, en bonne condition, pour notre salle de conférence de taille moyenne —plus précisément, un téléphone Polycom. Il serait d'une forme étoilée avec un haut parleur sur chaque pointe.

Veuillez prendre contact avec Martha au (888) 810-4204 ou à marthab@sierraclub.ca.

Le Sierra Club fait les manchettes

[Les opposants veulent étendre le débat](#) - le 19 janvier, 2008

[Créons des riches](#) - le 13 janvier 2008

[Il faut fixer un prix aux émissions de carbone, recommande un groupe d'experts](#) - le 7 janvier 2008

Réunions et Journées Spéciales

Excursions organisées par la Section régionale du Québec

rendre à des usines plus grandes, loin de la communauté qui en tirait profit auparavant.

La Campagne pour la forêt acadienne a été organisée pour s'opposer à ce transfert d'allocation, en faisant la promotion de trois recommandations.

1. Allier les allocations de bois aux communautés. Les ressources forestières locales assurent la fondation des économies locales.
2. Établir un moratoire sur la coupe des terres de la Couronne alloués aux usines fermées et arrêter immédiatement l'exportation de charpente brut.
3. S'assurer que la récolte du bois des terres publiques n'interfère pas avec la capacité des propriétaires de forêts privées de vendre leur bois.

Pour démontrer votre support envers les municipalités et entreprises qui appuient ce rapport de la Campagne pour la forêt acadienne, envoyez un courriel à :

forest@conservationcouncil.ca

Pour plus d'information sur la campagne, visitez le site suivant: <http://www.acadianforest.ca/>.

Bullfrog alimente maintenant le bureau régional de l'Ontario!

Bullfrog Power



Bullfrog tire son énergie exclusivement de générateurs qui égalent ou dépassent les standards d'énergie renouvelable établis par le programme Choix

Environnemental EcoLogo du gouvernement du Canada. Plutôt que de provenir de sources à fortes émissions de gaz carboniques (charbon ou pétrole), l'énergie provient de sources propres et sans émissions de gaz à effets de serre, telles l'éolienne et l'hydroélectricité à impact faible.

Tout cela est rendu possible grâce au support de la Fondation Walter and Duncan Gordon, qui ont financé notre changement vers l'énergie renouvelable. Pour plus d'information, rendez vous au site www.bullfrogpower.com.

!

Les sorties de plein air prévues pour la section régionale du Québec sont tirées de notre nouveau [calendrier d'excursions](#) d'hiver, préparées par George Karpat, est maintenant disponible sur notre site web.

Dim. 3 fév. Mont Algonquin en raquettes, Lake Placid N.Y.

Des livres, des films et des sites web astucieux

Discours de remerciement du Prix Nobel d'Al Gore

[Cliquez ici](#) pour regarder la vidéo du discours d'acceptation du Prix Nobel de la Paix d'Al Gore. Filmé le 10 décembre 2007, la vidéo dure 20 minutes, et le texte du discours est inclus (anglais seulement).

Démasquer l'industrie niant les changements climatiques

En Angleterre, [la Royal Society a déposé une plainte officielle contre Exxon](#) pour avoir présenté des publicités niant les changements climatiques (« Le dioxyde de carbone, nous appelons ça la vie »). Des compagnies de pétroles exercent maintenant une influence sur les reportages de journalistes qui étudient les changements climatiques. Pour visionner un extrait de BBC Newsnight (anglais seulement).

Stacy Farr



Une bonne lecture pour les enfants

Stacey Farr and the Healing Leaves, par Penny Ibbott, 249 pp.

Un groupe d'extra-terrestres sont envoyés sur Terre pour sauver la planète d'un désastre écologique. Ce livre n'est pas un sermon, mais est plutôt une lecture amusante qui saura plaire aux enfants avides d'aventures – et pas seulement parce que les personnages principaux sont des enfants. Les thèmes incluent une mère disparue, des pouvoirs surhumains, un chaton en besoin d'aide ainsi que des technologies futuristes, le tout habilement tissé dans un bouquin qu'on voudra lire sans pause. Un merci sincère à Mme Ibbott : ce livre intéressera les jeunes de même que des éducateurs à la recherche de bonnes discussions en classe.

Une demeure plus écolo

Tintofgreen.ca est un site web canadien qui vous permet de comparer une panoplie d'options disponibles lorsque vous voulez construire, rénover ou meubler votre maison tout en étant respectueux de l'environnement. Incluant des électroménagers, produits

nettoyants, portes et fenêtres, peintures, lumières, etc., ce site vous donnera des liens à des sites où trouver plus d'information, ou encore à des détaillants qui vendent les meilleurs options.

Voyez les éditions précédentes aux archives [Green Gazette / SierrAction!](#)

Pour plus d'information, et pour nous faire parvenir vos commentaires, veuillez contacter cendrineh@sierraclub.ca.

Sierra Club du Canada, 412-1 rue Nicholas, Ottawa (Ontario), K1N 7B7 - 613-241-4611